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Geen 

 
Geachte heer Nagtegaal, 
 
Toelichting (vragensteller): 
In het kader van de recente ontwikkelingen rondom de kabinetsformatie en het gepresenteerde 
hoofdlijnenakkoord van PVV, VVD, NSC en BBB, vinden wij het belangrijk dat het college van GS de 
gepresenteerde punten meeneemt in haar beschouwing op de toekomst. Dat is nu niet het geval in de onlangs 
gepresenteerde Kadernota. Het nieuwe akkoord bevat significante wijzigingen, zoals bijvoorbeeld het plan om 
in principe alleen nog windmolens op zee te plaatsen en de volledige inzet op kernenergie, een meer centrale rol 
voor de auto door een aanzienlijke opwaardering van de wegen, en de intrekking van de spreidingswet. 
 

Vraag: 
1. Gezien de omvang en mogelijke impact van deze wijzigingen vragen wij het college om een 

gedetailleerde notitie op te stellen als aanvulling op de Kadernota 2025-2028. Deze notitie zou inzicht 
moeten geven in hoe de provincie Utrecht haar beleid zal aanpassen (of niet) in reactie op het nieuwe 
hoofdlijnenakkoord. 

 
Antwoord: 
Het provinciaal bestuur heeft kennis genomen van het hoofdlijnenakkoord. U heeft ook een eerste analyse 
ontvangen vanuit ons1. Er is echter meer duidelijkheid nodig voordat goed in beeld kan worden gebracht 
wat het hoofdlijnenakkoord precies voor ons betekent. Meer duidelijkheid komt, naar verwachting, na de 
publicatie van het regeerprogramma. Op dit moment zien wij dan ook geen aanleiding om de kadernota 
aan te passen. Hiervoor hebben wij meerdere redenen.  
 

 
1 Memorandum (provincie-utrecht.nl) 

https://www.stateninformatie.provincie-utrecht.nl/documenten/Memo-analyse-hoofdlijnenakkoord-PVV-VVD-NSC-BBB.pdf
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• Zoals in het hoofdlijnenakkoord staat verwoord, is Nederland een decentrale eenheidsstaat. Dit 
betekent dus ook dat de provincie Utrecht een eigenstandig openbaar bestuur is dat zijn eigen 
besluiten neemt binnen de bestaande wetgeving. Bij deze eigenstandige positie past het niet om de 
kadernota halsoverkop aan te passen op basis van een hoofdlijnenakkoord dat is bereikt tussen vier 
partijen in de Tweede Kamer maar nog niet is vertaald in een regeerakkoord en/of een financiële 
uitwerking.  

• Artikel 5 van de financiële verordening verplicht ons om jaarlijks, met uitzondering van het 
verkiezingsjaar, een nota met een voorstel voor het beleid en de financiële kaders van de begroting 
voor het volgende begrotingsjaar en de meerjarenraming aan PS te sturen. Als de kadernota nu wordt 
uitgesteld dan zal een nieuwe kadernota pas na het zomerreces aan PS kunnen worden aangeboden. 
De uitkomsten van de bespreking van PS kunnen dan niet meer in de begroting worden verwerkt. 

• Het betreft een akkoord op hoofdlijnen met nog de nodige vragen en ‘witte vlekken’. Om de financiële 
gevolgen voor de provincie goed in beeld te brengen is de uitwerking door een nieuw kabinet van groot 
belang. We gaan hierover - al dan niet in IPO verband - graag het gesprek aan met de toekomstige 
bewindspersonen. Na deze gesprekken verwachten wij een beter beeld te kunnen geven over de 
gevolgen van het hoofdlijnenakkoord op onze ambities en op de begroting. 

Vanzelfsprekend zal het hoofdlijnenakkoord leiden tot koerswijzigingen in de plannen, beleid en financiën 
van het Rijk. Deze veranderingen hebben ook invloed op de realisatie van onze ambities. Dat zorgt in de 
toekomst mogelijk ook voor het maken van andere keuzes bij het opstellen van de begroting. Over 
verschillende in het hoofdlijnenakkoord aangekondigde maatregelen hebben wij dan ook vragen en in 
sommige gevallen ook zorgen. Pas na beantwoording van deze vragen en zorgen kunnen wij de gevolgen 
voor onze ambities en de daarbij horende financiële consequentie goed in beeld brengen.   

Kortom dit is niet het geijkte moment de kadernota aan te passen. Daarvoor is er te veel onduidelijkheid. 
We zetten ons in om de ingezette koers zoveel mogelijk te blijven vasthouden. Daar waar aanpassing of 
koerswijziging uiteindelijk nodig zal blijken te zijn,  zullen we hierover het gesprek aangaan, besluiten 
nemen en dit aan u voorleggen en verwerken in de betreffende  P&C documenten waarbij het onduidelijk is 
in hoeverre dit nog tot aanpassingen zal kunnen leiden voor 2025. Hierover zullen wij uw Staten op de 
hoogte houden.  

 
Hoogachtend, 
Gedeputeerde Staten van Utrecht, 
 
 
 
 
 
 
Voorzitter, Secretaris, 
mr. J.H. Oosters mr. drs. A.G. Knol-van Leeuwen 


